发展中国家应急救护能力建设研修班项目简介表
	项目名称 
	发展中国家应急救护能力建设研修班

	承办单位
	中国红十字会总会训练中心

	举办时间
	2021年5月25日至6月7日
	项目语言
	英语

	邀请国别
	发展中国家
	计划人数
	25人

	培训目标
	通过介绍中国红十字会应急救护工作总体情况及实践经验，提升学员应急救护工作能力及应急救护知识和技能；通过介绍中国国情、推动“一带一路”倡议实践等，让学员了解中国实际情况及发展理念。

	学员要求
	专业背景
	——领域或专业：面对社会大众
——工作岗位：政府官员和国家红会代表，卫生部门、医院、社区志愿者、在校学生等社会人员；
——级别、学历学位或其他相关资质要求：司处级

	
	年龄
	不高于各受援国法定退休年龄

	
	身体健康
	身体健康，能够按时参加线上培训

	
	语言能力
	学员应具备英语听、说、读、写能力

	
	其它
	能够下载并使用腾讯国际会议平台（VooV meeting），且参加全程研修班活动。 

	培训内容介绍
	1.主要培训课程及内容介绍
（1）中国国情：由政府官员向学员介绍中国的政治、社会、历史等方面的发展情况。
（2）“一带一路”倡议与国际合作：介绍中国“一带一路”倡议的主要内容、价值观以及实践情况，同时介绍中国的国际合作。
（3）中国抗击新冠肺炎疫情实践与经验：介绍中国对抗新冠肺炎疫情的措施与现状。
（4）中国红十字会抗击新冠肺炎疫情工作经验:介绍中国红十字会作为党和政府在人道领域的助手，在疫情期间的国内外抗疫工作经验。
（5）中国红十字会扶贫工作经验分享: 分享中国红十字会作为党和政府在人道领域的助手，助力决胜脱贫攻坚工作经验。
（6）中国红十字会应急救护工作概况：介绍中国红十字会应急救护工作目标、基本原则、国际认证等工作。
（7）中国红十字会应急救护实践经验：介绍中国红十字会应急救护培训基地建设、 “五进”工作（进社区、农村、校园、企业、机关）、“救在身边”行动、宣传倡导方式等实践经验。
（8）云参观中国红十字会总会训练中心应急救护培训基地。
（9）应急救护知识和技能：主要讲解救护概论，心肺复苏基础知识、程序及操作技术，自动体外除颤器（AED）使用方法，气道异物梗阻病因及判断、表现、急救方法，创伤救护等初级应急救护知识及技能。
2.专题研讨介绍
（1）与中国红十字会应急救护工作的负责人就应急救护发展和工作想法进行交流；
（2）分享各自国家的应急救护工作，探索合作机制
（3）学员内部研修总结交流会，交流培训经验和心得体会。
3.主讲人整体情况介绍
（1） 孙靓莹：中国社会科学院世界经济与政治研究所研究员，从事发展经济学、中国发展经济学国际比较以及联合国研究。
（2）王晓春：中国疾控中心全球公共卫生中心主任，从事公共卫生领域研究，中国派驻非洲疾控中心主任。
（3）张  立：中国红十字会赈济救护部应急救护处副处长，主要负责应急救护培训工作的推进；
（4）张  灏：中国红十字会总会办公室综合处处长，湖北省英山县原县委常委、副县长，赴湖北英山县挂职开展扶贫工作，获全国脱贫攻坚先进个人表彰
（5）蔡文男：中国红十字会总会赈济救护部灾害管理处处长，赴武汉一线参加新冠肺炎抗疫工作，获中国红十字会抗击新冠肺炎疫情先进个人。
（6）李玉珠：中国红十字会总会训练中心应急救护培训师，参与编写中国红十字会应急救护教材编写工作，从事应急救护教学工作20余年
4.学员需准备的材料
为方便与研修班受邀专家间的交流，请准备好与主题相关的交流材料，如：
（1）本国应急救护工作的开展情况；
（2）如有，请准备模拟假人，如无，请准备抱枕、2.5L矿泉水瓶或其他替代品；如有，请准备含三角巾、绷带及呼吸膜的急救包，如无，请准备毛巾、领带、围巾、布条、衣服等替代品。

	举办地点
	北京市
	云参观考察城市
	北京市

	备注
	1.研修班将邀请学员做自我介绍，包括工作单位、专业和岗位；同时就研修班主题进行交流，请学员提前准备好材料；
2.保证研修班期间网络情况的稳定；
3.严格遵守研修班的日程安排。
4.课前准备：学员应提前15分钟进入会议，按照国家+姓名的格式修改参会人的姓名。

	承办单位简介
	中国红十字会总会训练中心成立于1983年6月14日。二十多年来，中国红十字会总会训练中心恪守国际红十字运动的基本原则，秉持“人道、博爱、奉献”的红十字精神，先后经历了“以宾馆服务经营为主，宾馆服务经营与应急救护培训兼顾，宾馆服务经营、应急救护培训和重大公益项目实施管理并重”三个发展阶段，在应急救护培训、红十字事业培训、生命安全健康教育培训、国家援外培训等领域，充分发挥了红十字会系统全国性培训机构的独特作用和影响，已经形成了以项目管理为引领、以救护培训为基础、以宾馆经营为依托的发展格局。
主要业务：在培训开展方面，一是红十字应急救护培训，向全民推广防灾减灾、应急避险、自救互救等相关知识与技能；二是红会系统干部培训，针对系统内基层干部开展业务知识与技能培训；三是国际培训，邀请发展中国家红会人员来华全面了解我国红十字工作的发展情况、分享成功经验，同时组织我国红会系统干部赴国外学习了解发达国家公益组织的管理模式和发展经验。在项目管理方面，涉及总会非定向资金支持的中国红十字会核心项目（包括博爱家园、应急救护、应急救援三类项目），国家财政部支持的红十字生命健康安全教育项目、联合国人口基金支持的生殖健康项目等人道公益项目的管理实施工作。

	承办单位联系方式
	联系人：陈静、马青卉
办公电话：0086-10-65267805
手机：0086-15110246907（陈）、0086-18911249801（马）
传真：0086-10-65599553
微信号：15110246907（陈）、29158737（马）
QQ号： 2549660598 （陈）、29158737 （马）
电子邮件地址：jessi_rctc@126.com （陈） 29158737@qq.com (马)




Seminar on First Aid Capacity Building for Developing Countries Project Profile

	Project Name  
	Seminar on First Aid Capacity Building for Developing Countries

	Organizer
	Chinese Red Cross National Training Center

	Date
	May 25 to June 7, 2021
	Language
	English

	Countries Invited
	Developing Countries
	Number of Participants
	25

	Objectives
	To strengthen participants’ first aid capacity by introducing first aid work of the Red Cross Society of China (RCSC) and first aid knowledge and skills; to allow the participants to have a glimpse of China’s actual situation and development concepts by introducing contents such as China’s national conditions and the practice of the “Belt and Road” initiative, etc.

	Requirements for Participants
	Professional Backgrounds
	-Area of Expertise or Specialty: the public
-Position: government officials, representatives of the Red Cross & Red Crescent National Societies, health departments and hospitals, community volunteers, school students and other relevant personnel.
-Hierarchical Rankings, Educational Backgrounds or Other Qualifications: Departmental and Divisional Level (Director-General and Director level)

	
	Age
	Under the legal retirement age

	
	Health Status
	Healthy, able to participate in online seminar sessions on time

	
	Language Competence
	The ability to understand, speak, read and write in English

	
	Others
	Able to download and use the VooV meeting platform to fully complete the project agenda on time

	Contents of Training
	1.Main Training Contents
(1) China’s national conditions: overall introduction of China’s political system, history, society, etc.
(2) “Belt and Road” initiative: overall introduction of “Belt and Road” initiative conception and implementation
(3) China’s battle against COVID-19: overall introduction of measures taken by China to battle against COVID-19
(4) RCSC’s fight against COVID-19: overall introduction of efforts taken by RCSC to fight against COVID-19
(5) RCSC’s commitment to poverty alleviation: overall introduction of RCSC’s poverty alleviation plan and practices
(6) First aid work of RCSC: overall introduction of RCSC’s first aid objectives, basic principles, international attestation, etc. 
(7) First aid practices of RCSC: introduction of RCSC’s commitment to building first aid training base, carrying out first aid in community, rural areas, campuses, enterprises, and government agencies, “first aid around us” initiatives, advocacy and dissemination of first aid, etc.
(8) first aid knowledge and skills: lectures and demonstration of first aid knowledge and skills, including basic knowledge on cardiopulmonary resuscitation (CPR), CPR procedures and skills, how to use automatic external defibrillator (AED), causes, determination, symptoms, first aid skills of airway foreign body obstruction (AFBO), first aid for trauma, etc.
(9) Virtual tour: online visit of first aid training base of Chinese Red Cross National Training Center

2. Discussion and Exchange
(1) Participants exchange their thought on how to promote first aid with RCSC staff in charge of first aid
(2) Participants share their countries’ first aid work
(3) participants share lessons learnt during the seminar with each other

3. Introduction of seminar lecturers
(1) SUN Jingying, Ph.D : Senior Researcher, Institute of World Economics and Politics, Chinese Academy of Social Sciences
(2) WANG Xiaochun, Ph.D.: Director of Global Public Health Center, Chinese Center for Disease Control and Prevention, Senior Disease Control Advisor of African Centers for Disease Control and Prevention
(3) ZHANG Li, Head of First Aid Division, Health and Relief Dept., RCSC HQ
(4) ZHANG Hao, Head of General Administration Division, General Administration Office, RCSC HQ, committed to poverty alleviation work in Yingshan county, Hubei province, commended as “National Poverty Alleviation Advanced Individual”
(5) CAI Wennan: Head of Disaster Management Division, Health and Relief Dept., RCSC HQ, went to Wuhan, Hubei province to fight against COVID-19, and commended as RCSC Advanced Individual Fighting against COVID-19
(6) LI Yuzhu: first aid trainer of Chinese Red Cross National Training Center, participated edition of all RCSC first aid manuals, engaged in first aid education for more than 20 years

4. Preparation by Participants
(1) Please prepare exchange materials related to first aid work in your country;
(2) For first aid courses: if possible, please prepare manikins, if impossible, please prepare a pillow, a 2.5 L water bottle, or other substitutes; if possible, please prepare first aid kits with at least bandage, triangular bandage, Respiratory membrane, if impossible, please prepare substitutes such as towels, ties, scarves, cloth strips, clothes, etc.

	Site of Seminar
	Beijing
	Sites for Virtual Tours
	Beijing

	Remarks
	1. Participants make self-introduction respectively (Only the general information like Name, Nationality, Name of Institute and Title etc.), please prepare the materials in advance.
2. Participants need to ensure stable access to the Internet during the seminar.
3. Participants need to strictly follow the seminar schedule.
4. Before each course: participants need to log into the VooV meeting 15 minutes in advance, and modify the names of participants in the format of country + name.

	Introduction of Organizer
	Chinese Red Cross National Training Center (“Training Center”) established on June 14, 1983, For more than 20 years, the training center abides by the fundamental principles of the International Red Cross and Red Crescent Movement, and upholds the spirit of the Red Cross Society—“humanitarian, fraternity and dedication”. It has experienced three development stages, namely “hotel management”, “hotel management and first-aid training” and “hotel management, first-aid training and major public welfare program implementation”. Training Center has given full play to its unique role and influence in terms of first-aid training, Red Cross staff training, health and safety education training, foreign aid etc. as a nationwide training institution of the Red Cross system. Also, it has formed a development pattern led by program management, while based on first-aid training and hotel management.
Main business: In terms of training development: first, the Red Cross first-aid training, with an aim to promote to people’s capacity related knowledge and skills in disaster prevention and reduction, emergency shelter, self and mutual medical aid; second, Red Cross staff training, intended to organize knowledge and skills training targeting at grassroots staff; third, international training, inviting Red Cross personnel of the developing countries to China and enable them to have a comprehensive understanding of our current works, sharing our success experience, and meanwhile organizing RC staff to study abroad, so as to learn management mode and developing experience of public organizations in developed countries. In terms of program management: core programs funded by the Red Cross Society of China, IFRC, ICRC, and NSs (including Integrated Community Resilience, First-aid, Emergency Rescue programs); Red Cross life, health and safety education programs funded by the Ministry of Finance; reproductive health projects and other humane management and public welfare program implementation works supported by the United Nations Population Fund. 

	Contacts of Organizer
	Contacts: Ms. Chen Jing (Jessi), Ms. Ma Qinghui (Summer)
Office Tel.: 0086-010-65267805
Phone: 0086-15110246907 (Ms. CHEN); 0086-18911249801(Ms. MA)
Fax: 0086-010-65599553
WeChat Account: 15110246907 (Ms. CHEN); 29158737(Ms. MA)
QQ Account: 2549660598(Ms. CHEN); 29158737(Ms. MA)
Email: jessi_rctc@126.com (Ms. CHEN) 29158737@qq.com (Ms. MA)




